
Protokół Nr 23/16 

ze wspólnego posiedzenia  

 Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska i Komisji Budżetu 

odbytego w dniu 13 grudnia 2016 r. 
 

Kolejne, wspólne posiedzenie komisji otworzył Pan Jan Szmuda – Przewodniczący 

komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska, który powitał członków obu komisji 

i zaproszonych gości. 

W dalszej kolejności stwierdził kworum niezbędne do obradowania i przedstawił 

proponowany porządek obrad: 

 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2017 r.  

2. Opracowanie planu pracy Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska oraz 

Komisji Budżetu na 2017 r.   

3. Ocena stanu przygotowania GZUK do akcji zimowego utrzymania dróg. 

4. Zapoznanie się z założeniami projektu Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2017 r.  

5. Sprawy bieżące i różne. 

 

Do porządku obrad członkowie komisji nie zgłosili żadnych uwag i został przyjęty 

jednogłośnie przez wszystkich członków komisji. 

Następnie Przewodniczący Komisji przystąpił do zatwierdzenia protokołu 

z ostatniego, wspólnego posiedzenia komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska i komisji 

Budżetu. Do przedstawionego protokołu nie zgłaszano żadnych uwag i został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad.1  

Realizując pierwszy punkt dzisiejszego porządku obrad głos zabrała Pani Elżbieta Pluta – 

Skarbnik Gminy, która nawiązując do przedłożonego projektu budżetu gminy na 2017 r. 

oznajmiła, że w przyszłym roku gmina otrzyma niższą subwencję oświatową, ale z kolei 

wyższą subwencję wyrównawczą i równoważącą, czyli podsumowując kwota dotowana 

będzie wyższa niż w roku 2016. W toku dalszej wypowiedzi oznajmiła, że zaplanowane 

udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa są na poziomie wyższym 

w stosunku do roku 2016. 

W tym miejscu głos zabrał radny Jan Szmuda – Przewodniczący komisji Infrastruktury 

i Ochrony Środowiska, który nawiązał do planowanych kosztów związanych 

z funkcjonowaniem oświaty. 

Odpowiadając na powyższe Pani Skarbnik oznajmiła, że wynagrodzenie nauczycieli reguluje 

Karta Nauczyciela, toteż gmina w tym zakresie musi postępować zgodnie z ustawą, 

ale niektóre dodatki do pensji, jak np. dodatek stażowy musimy regulować we własnym 

zakresie, dodała, że łącznie koszty utrzymania oświaty kosztują gminę ok. 8 mln zł.  

W toku dalszej wypowiedzi Pani Elżbieta Pluta poinformowała, że w przyszłorocznym 

budżecie gminy zwiększeniu ulegną wydatki majątkowe, co jest skutkiem zawartego między 

gminą, a Powiatem Łaskim porozumieniem. Poza tym Pani Skarbnik oznajmiła, że są 

w budżecie gminy działy, gdzie strona wydatków i dochodów musi się równoważyć. Również 

środki otrzymane na zarządzenie kryzysowe nie mogą zostać przesunięte na realizację innych 

celów. W toku dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik poinformowała, że wzrosła dotacja gminy 



przeznaczona dla Szkoły Społecznej w Restarzewie, dla Gminnego Ośrodka Kultury oraz 

biblioteki.  

Kontynuując oznajmiła, że  Zakład Opieki Zdrowotnej otrzymał dotacji w takiej wysokości 

o jaką wnioskował kierownik Zapart. 

Do powyższego nie zgłaszano żadnych uwag, wobec czego radny Jan Szmuda – 

Przewodniczący komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska zarządził głosowanie 

w sprawie wyrażenia opinii do przedstawionego projektu budżetu gminy na 2017 r. 

Projekt budżetu gminy na 2017 r. został zaopiniowany pozytywnie przez wszystkich radnych, 

obecnych na dzisiejszym posiedzeniu.  

 

Ad. 2 

Realizując drugi punkt dzisiejszego posiedzenia członkowie komisji opracowali plan pracy 

na 2017 r.: 

 

PLAN PRACY KOMISJI BUDŻETU NA 2017 ROK 

Lp. Termin Tematyka posiedzenia 

Osoby 

odpowiedzialne za 

przedstawienie 

zagadnienia 

1. styczeń 

1. Analiza umorzeń w podatkach przyznanych w 2016 roku. 

Pracownik UG 

Skarbnik Gminy 

2. Analiza wynagrodzeń pracowników Urzędu Gminy. 

3. Zapoznanie się z wykorzystaniem dotacji na sport w 2016 r. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

2. luty 

1. Zapoznanie się z realizacją zadań wieloletniego planu inwestycyjnego.  Kierownicy 

wybranych jednostek 

Skarbnik Gminy 

Pracownik UG 

2. Analiza wpływów opłat za odbiór odpadów komunalnych za II półrocze 2016 r. 

3. Zapoznanie się z realizacją Funduszu Sołeckiego w 2016 roku. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

3. marzec 

1. Zapoznanie się z działalnością Wójta w zakresie pozyskiwania środków 

finansowych na realizację gminnych zadań inwestycyjnych. Pracownicy UG 

Skarbnik Gminy 

Wójt Gminy 

2. Przegląd mienia gminnego w zakresie posiadanych gruntów i 

nieruchomości. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

4. kwiecień 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 rok. 
Kierownicy 

wybranych jednostek 

Kierownik 

GZUK 

2. Zapoznanie się z działalnością wybranej jednostki organizacyjnej gminy – 

placówki szkolne i publiczne przedszkole. 

3. Analiza wysokości zaproponowanych taryf za dostarczenie wody i odbiór odpadów. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

5. maj 
1. Analiza wydatków oświatowych przyjętych na 2017 rok. Kierownik ROS 

Skarbnik Gminy 2. Sprawy bieżące i różne. 

6. czerwiec 

1. Przegląd posiadanego mienia gminnego i zakresu jego wykorzystania – 

posiedzenie wyjazdowe na bazę GZUK i do GOK. 
Kierownik 

GZUK 

Kierownik GOK 2. Sprawy bieżące i różne. 

7. lipiec 

1. Analiza realizacji dochodów własnych gminy za I półrocze 2017 roku. 
Skarbnik Gminy 

Kierownik RIK 

Wójt Gminy 

2. Analiza wpływów i wydatków z mieszkań socjalnych i komunalnych za I 

półrocze 2017 r. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

8. sierpień 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 r. 

Skarbnik Gminy 
2. Sprawy bieżące i różne. 

 

 



9. wrzesień 

1. Informacja o realizacji spłat zaciągniętych kredytów oraz analiza długu na 

lata następne. Skarbnik Gminy 

 2. Analiza wpływów opłat za odbiór odpadów komunalnych za I półrocze 2017 r. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

10. listopad 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie wysokości podatków 

lokalnych na 2018 rok. 
Skarbnik Gminy 

2. Zapoznanie się z założeniami projektu budżetu gminy na 2018 rok. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

11. grudzień 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2018 rok. 

Skarbnik Gminy 

Przewodniczący 

GKRPA 

2. Opracowanie planu pracy komisji na 2018 rok. 

3. Zapoznanie się z założeniami projektu Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2018 r. 

4. Sprawy bieżące i różne. 
 

PLAN PRACY KOMISJI INFRASTRUKTURY I OCHRONY ŚRODOWISKA 

NA 2017 ROK 

Lp

. 
Termin Tematyka posiedzenia 

Osoby 

odpowiedzialne 

za 

przedstawienie 

zagadnienia 

1. styczeń 
1. Analiza stanu zwodociągowania gminy 

Kierownik RIK 
2.  Sprawy bieżące i różne. 

2. luty 

1. Ocena funkcjonowania stacji uzdatniania wody.  Skarbnik Gminy 

Kierownik 

GZUK 

Kierownik RIK 

2. Analiza gospodarki zasobami dot. lokali mieszkalnych i użytkowych oraz 

gruntami należącymi do gminy.  

3. Sprawy bieżące i różne.  

3. marzec 
1. Podsumowanie akcji zimowego utrzymania dróg  Kierownik 

GZUK 2. Sprawy bieżące i różne 

4. kwiecień 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

Kierownik 

GZUK 

2. Przyjęcie harmonogramu utwardzania dróg gminnych w roku 2017 – 

posiedzenie wyjazdowe.  

3. Sprawy bieżące i różne 

5. maj 

1. Analiza funkcjonowania w gminie znowelizowanej ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminie.  Kierownik RIK 

Kierownik 

GZUK 

2. Analiza wysokości zaproponowanych taryf za dostarczenie wody i odbiór 

odpadów 

3. Sprawy bieżące i różne.  

6. czerwiec 

1. Zapoznanie się z problematyką leśną i łowiecką.  

Kierownik RIK 
2. Sprawy bieżące i różne. 

7. wrzesień 
1. Zapoznanie się z funkcjonowaniem GZUK.  Kierownik 

GZUK 2. Sprawy bieżące i różne. 

8. 

październi

k 

 

 

 

 

1. Analiza działań gminy związanych z ochroną środowiska oraz omówienie 

funkcjonowania w naszej gminie „ustawy śmieciowej”.  

Kierownik RIK 
2. Sprawy bieżące i różne. 



9. listopad 

1. Analiza założeń projektu budżetu gminy na 2018 r.  

Skarbnik Gminy 

Kierownik 

GZUK 

2. Zapoznanie się i ocena funkcjonowania oczyszczalni ścieków w Widawie i 

Ligocie.  

3. Ocena nawierzchni dróg gminnych – posiedzenie wyjazdowe. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

10. grudzień 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2018 r.  
Skarbnik Gminy 

Kierownik 

GZUK 

2. Opracowanie planu pracy komisji na 2018 r.  

3. Ocena stanu przygotowania GZUK do akcji zimowego utrzymania dróg. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

 

Ad. 3 

W tym punkcie obrad głos zabrała Pani Magdalena Olczak – p.o. Kierownika GZUK, która 

poinformowała, że Zakład jest przygotowany do akcji zimowego utrzymania dróg. Dodała, że 

posiadają na stanie piasek oraz sól, a także nową piaskarkę oraz pług, który znacznie ułatwi 

wykonanie tego zadania. Kontynuując prosiła mieszkańców o wyrozumiałość, gdyż nie jest 

możliwym, aby w godzinach rannych od razu wszystkie drogi były odśnieżone.   

W temacie glos zabrał radny Stępnik – przewodniczący Komisji Budżetu, który apelował, aby 

zgromadzony piasek zabezpieczyć przed odchodami bezpańskich psów.  

Natomiast radny Mikła sugerował, aby chodniki posypywać samym piaskiem, bez soli.  

Do powyższego ustosunkował się radny Graczyk, który stwierdził, że do posypywania 

chodników musi być sporządzona mieszkanka piasku z solą, gdyż sam piasek zamarznie.  

Następnie radny Szmuda pytał, czy wszystkie sołectwa zostały zaopatrzone we wnioskowane 

kruszywo. 

Pani Olczak odpowiedziała, że jeszcze 6 sołectwom nie zostało dowiezione kruszywo. W 

toku dalszej wypowiedzi Pani Olczak oznajmiła, że jest 6 chętnych na zakup przyczepy 

sztywnej, która została wyceniona na kwotę 2100 zł. 

W temacie głos również zabrał radny Stepnik, który proponował, aby z 3 zniszczonych 

piaskarek złożyć jedną, a pozostałe części ze złomować, sugerował, aby powyższe działanie 

zrealizować do maja, gdyż w tym miesiącu należy dokonać opłaty OC, toteż w przypadku 

likwidacji dwóch piaskarek należna opłata byłaby niższa.  

 

Ad. 4 

W tym punkcie obrad radny Szmuda – Przewodniczący komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska oznajmił, że założenia działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych zawarte zostały w uchwale podjętej na ostatniej sesji Rady Gminy.  

 

Ad. 5 

W sprawach bieżących i różnych jako pierwszy głos zabrał radny Janiak, który pytał o 

pracownika dbającego o utrzymanie czystości i porządku na stadionie.  

Pani Olczak odpowiedziała, że od miesiąca kwietnia Pan Machela – pracownik GZUK, 

będzie dbał o porządek na stadionie. Poza tym Pani Kierownik poinformowała, że dzisiaj 

został dostarczony kolejny sprzęt do zakładu – rębak.  

Kolejno głos zabrał radny Janiak, który prosił o naprawę nawierzchni asfaltowej na drodze 

gminnej przy szkole w Widawie. Poza tym sygnalizował potrzebę wykonania zabiegów 

pielęgnacyjnych polegających na przycięciu gałęzi drzew rosnących na działce gminnej 

położonej przy ul. Kiełczygłowskiej.  

Następnie radny Barwaśny apelował o usunięcie drzew rosnących przy przejeździe 

kolejowym w Kolonii Zawady, sugerował, że znacznie zmniejszają widoczność.  

W związku z wyczerpaniem tematyki przewidzianej na dzisiejsze posiedzenie oraz brakiem 

dodatkowych pytań Przewodniczący Komisji Budżetu – Pan Sławomir Stępnik zamknął 

obrady Komisji i podziękował wszystkim za uczestnictwo. 



Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Emilia Konieczna        

 

     Przewodniczący       Przewodniczący  

Komisji Infrastruktury       Komisji Budżetu 

i Ochrony Środowiska      Sławomir Stępnik 

      Jan Szmuda                 

 


